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Last year was full of changes and significant challenges; nevertheless, we started 2021 with 
energy and eager to find new opportunities and collaborations to foster #FASTERH2020 
objectives and continue to reinforce #ResearchExcellence at INRGREF on adaptation to 
climate change in land and water management for the benefit of Tunisian farmers.

INRGREF researcher receiving the prize of excellence in the 6th International Congress of Plant and Animal 
Biodiversity

FASTER Mobility program  

RESEARCH EXCELLENCE

Enhancing knowledge transfer capacity and Research Excellence are aims of the FASTER project. Dr Boutheina Stiti of 
INRGREF demonstrated the importance of these objectives during the “6th International Congress of Plant and Animal 
Biodiversity - CIBVA6- 2020” last December 25. 

FASTER is proud to announce she was honoured with the 3rd prize of excellence for presenting her work on promoting the 
use of cork oak acorn in animals.
 
Please read the full article to know more about her work and how participants covered topics as ecosystem restoration and 
the conservation of threatened habitats.

Bringing the values of Research Excellence to the 15th DWF Water Research Conference

Participate in the FASTER 2nd Specialised Training

Participate in the FASTER call for abstracts and have the opportunity to be considered for publication in Springer

FASTER is launching its second Specialised Training on Climate change effects on water and land management in the 
Mediterranean.  Five online training courses thought by professors of Lund University will take place from 22 to March 26. 

The courses include knowledge, practical exercises and tools, covering these areas: 
•	 Climate change effects on water management in the Mediterranean,
•	 Integrated water & land resources management
•	 Geographical Information Systems (GIS) and remote sensing techniques for landscape Studies
•	 Recharge and groundwater modelling
•	 Modelling of crop irrigation and salinity effects 

This training programme aims to host students and young Tunisian researchers from INRGREF and associated partners and 
increase their international network.  

For more information, visit the dedicated page
Registration form

On June 11, FASTER will be organising its second brokerage event titled  “Living Labs as a tool for facing Climate Change 
effects on Water, Soil and Forestry resources” in the context of the 3rd EURO-MEDITERRANEAN CONFERENCE FOR 
ENVIRONMENTAL INTEGRATION.

The conference’s main objectives are to support research and innovation, promote scientific knowledge exchange, and 
foster collaboration among Euro-Mediterranean communities. In line with the above, FASTER launches a call for abstracts 
in “Climate change adaptation in water, soil, and forestry in Tunisia”. The accepted authors will have the opportunity to 
present their work during the FASTER brokerage event. They might also be invited to extend their work for peer-review, 
having the chance to see it published on Springer. 

To know more about our Brokerage Event and submit an abstract, read this article. 

COMMISSION GIVES THE GREEN LIGHT TO THE SUCCESSOR OF BBI JU
The European Commission has agreed on the successor of BBI JU – the Circular Bio-based Europe Joint Undertaking (CBE 
JU) in a legislative proposal adopted last February 23. Learn about CBE JU in this article.

CALL FOR ABSTRACTS INTERNATIONAL CONFERENCE ON SUSTAINABLE DEVELOPMENT (ICSD) 2021 
The Global Association of Master’s in Development Practice Programs (MDP) will hold virtually the Ninth Annual International 
Conference on Sustainable Development (ICSD) on September 20-21, 2021.  The conference theme is Research for Impact: An 
Inclusive and Sustainable Planet. The conference aims to bring together stakeholders involved in research, policy, practice, 
and business. Participants will share practical solutions for achieving the SDGs at local and national levels.

More information

NEW SMARTER, FASTER ANS SYSTEMIC EU STRATEGY ON ADAPTATION TO CLIMATE CHANGE
The European Commission adopted on February 24 a new. Read the full article to learn about the new EU strategy. 

USEFUL ONLINE RESOURCES

We share the experience of two INRGREF researchers who participated in the FASTER Mobility Program at CREAF. Meriem 
Zouaoi Boutiti and Kaouther Ben Yahia explain the benefits of cooperation with national and international researchers.

Interview Meriem Zouaoi Boutiti Interview  Kaouther Ben Yahia

NETWORKING

On February 4, FASTER UK partner Europe for Business attended the 15th Danish Water Forum Water Research Conference, 
participating in the “International Research cooperation in Africa” session. The objective was to establish networking between 
water professionals interested in international research cooperation contributing to the Sustainable Development Goals.

Europe for Business is also taking part in a working group to prepare a Strategic Research and Innovation Agenda of the 
Water4All priorities to respond to the challenge of “enabling water security for all in the long term”. The group includes 
representatives of the European Commission, water-related initiatives, networks of experts and associations in Europe.
Water4All is one of the partnerships of Horizon Europe and an important initiative for Africa. 

To learn more, read the article
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L’année dernière a été une année pleine de changements et de défis importants ; néanmoins, 
nous avons commencé 2021 avec énergie et hâte de trouver de nouvelles opportunités 
et collaborations pour favoriser les objectifs de #FASTERH2020 et continuer à renforcer 
l’excellence en recherche à l’INRGREF sur l’adaptation au changement climatique dans la 
gestion des terres et de l’eau au profit des agriculteurs tunisiens.

Chercheur de l’INRGREF reçoit le prix d’excellence au 6ème  Congrès International de la Biodiversité des Plantes 
et des Animaux 

Programme de mobilité FASTER 

EXCELLENCE EN RECHERCHE  

Un des objectifs du projet FASTER vise à renforcer la capacité de transfert des connaissances et l’excellence de la recherche. 
Le Dr Boutheina Stiti de l’INRGREF a démontré l’importance de ces objectifs au “6th International Congress of Plant and 
Animal Biodiversity - CIBVA6- 2020” le 25 décembre 2020. 

FASTER est fier d’annoncer qu’elle a été récompensée par le 3ème prix d’Excellence pour la présentation de son travail sur la 
promotion de l’utilisation du gland de chêne-liège en animaux.
 
Lire l’article pour savoir comment les participants ont abordé des sujets tels que la restauration des écosystèmes et la 
conservation des habitats.

Apport des valeurs de l’excellence de la recherche à la 15e conférence de recherche sur l’eau de DWF 

Participe à la la deuxième édition de la formation spécialisée de FASTER

APPEL À ARTICLES: ne manquez pas l’opportunité d’être considéré pour publication dans Springer!

FASTER lance la deuxième édition de sa formation spécialisée sur les effets du Changement de Climat sur la gestion de l´eau 
et des terres en région méditéranéenne. 5 formations seront dispensées par des professeurs de l´Université Lung du 22 au 
26 mars 2021.

Les cours apportent la connaissance, des exercices pratiques et des outils, couvrant ces domaines : 
•	 Les effets du changement climatique sur la gestion de l’eau dans la Méditerranée,
•	 Gestion intégrée des ressources en eau et terres
•	 Systèmes d’information géographique (SIG) et techniques de télédétection pour l’étude des paysages
•	 Recharge et modélisation des eaux souterraines
•	 Modélisation de l’irrigation des cultures et des effets de la salinité

Ce programme de formation vise à accueillir les étudiants et les jeunes chercheurs tunisiens de l’INRGREF et des partenaires 
associés et à accroître leur réseau international.  

Pour plus d’informations, visitez la page dédiée
Formulaire d´inscription

Le 11 juin, FASTER organisera son deuxième Brokerage event intitulé “Les laboratoires vivants, un outil pour faire face aux 
effets du changement climatique sur l’eau, les sols et les ressources forestières” dans le cadre de la 3ème CONFERENCE 
EURO-MEDITERRANEENNE POUR L’INTEGRATION ENVIRONNEMENTALE.

Les principaux objectifs de la conférence sont de soutenir la recherche et l’innovation, de promouvoir l’échange de 
connaissances scientifiques et de favoriser la collaboration entre les communautés Euro-Méditerranéennes. En ligne avec 
les objectifs précèdents, FASTER lance un appel à articles sur “ Adaptation au changement climatique dans le sol, l´eau et 
forêt en Tunisie “. Les auteurs des articles acceptés auront l’opportunité de présenter oralement leurs études au Congrès et 
seront invités à étendre leur travail pour publication dans Springer après révision. 

Pour en savoir plus, lisez l’article.

LA COMMISSION DONNE LE FEU VERT AU SUCCESSEUR DU BBI JU 
La Commission européenne a approuvé le successeur de BBI JU - l’entreprise commune Circular Bio-based Europe (CBE JU) 
dans une proposition législative adoptée le 23 février dernier. Découvrez plus sur CBE JU dans cet article.

APPEL D’ARTICLES, CONFÉRENCE INTERNATIONALE SUR LE DÉVELOPPEMENT DURABLE (ICSD) 2021
La Global Association of Master’s in Development Practice Programs (MDP) organisera virtuellement la neuvième conférence 
internationale annuelle sur le développement durable (ICSD) le 20 et 21 septembre. Le thème de la conférence est “La recher-
che pour l’impact: Une planète inclusive et durable”. L’objectif de la conférence est de réunir les personnes impliquées dans 
la recherche, la politique, la pratique et les affaires. Les participants partageront des solutions pratiques pour réaliser les SDG 
aux niveaux local et national. 

Plus d’informations

NOUVELLE STRATÉGIE EUROPÉENNE D’ADAPTATION AU CHANGEMENT CLIMATIQUE, PLUS INTELLIGENTE, RAPIDE ET 
SYSTÉMIQUE
La Commission européenne a adopté le 24 février une nouvelle stratégie de l’UE sur l’adaptation au changement climatique. 
Lisez l’article complet pour savoir plus sur la nouvelle stratégie de l’UE.

RESSOURCES EN LIGNE UTILES

Nous partageons l’expérience de deux chercheurs de l’INRGREF qui ont participé au programme de mobilité FASTER au 
CREAF. Meriem Zouaoi Boutiti et Kaouther Ben Yahia expliquent les avantages de la coopération avec des chercheurs 
nationaux et internationaux.

Interview Meriem Zouaoi Boutiti Interview  Kaouther Ben Yahia

NETWORKING

Le 4 février, le partenaire britannique de FASTER, Europe for Business, a assisté à la 15e conférence du Danish Water Forum sur 
la recherche en matière d’eau, en participant à la session “Coopération internationale en matière de recherche en Afrique”. 
L’objectif était d’établir un réseau entre les professionnels de l’eau intéressés par la coopération internationale en matière de 
recherche qui contribue aux objectifs du développement durable.

Europe for Business participe également à un groupe de travail chargé d’élaborer un agenda stratégique de recherche et 
d’innovation pour les priorités de Water4All, afin de relever le défi consistant à “assurer la sécurité de l’eau pour tous à 
long terme”. Le groupe comprend des représentants de la Commission européenne, des initiatives liées à l’eau, des réseaux 
d’experts et des associations en Europe. Water4All est l’un des partenariats d’Horizon Europe et une initiative importante 
pour l’Afrique.

Pour en savoir plus, lire l’article.
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